
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2017 konaného dne 18. ledna 2017 

 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 7. Černý Radek 
2. Ježek Jan 8. Kuželka Ivan 
3. Šajnar Erik 9. Dudíková Marie 
4. Faltus Zdeněk 10. Vrzal Miloslav 
5. Hambálková Zuzana 11. Janoušková Marcela 
6. Procházka Jan 12. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Antonín Pavel 3. Preininger Tomáš 
2. Mazanec Jiří 4. Lodinová Miluše 
 Hosté: 
1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 
 
Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Představení členů komise 
4. Organizační záležitosti, jednací řád komise 
5. Stručné představení činnosti Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina 
6. Plán činnosti komise na rok 2017 
7. Pravidla Rady Kraje Vysočina pro poskytování stipendií pro účely stabilizace lékařů v Kraji 

Vysočina (stipendijní program) 
8. Diskuze, různé 
9. Závěr 
 1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná.  2. Schválení programu 
Předseda přednesl návrh programu. Na základě podnětu Vladimíra Novotného zařadil na program 
jednání bod „Volba místopředsedy zdravotní komise“ a bod „Projednání žádosti o přijetí zástupce za neziskové organizace do zdravotní komise“ za bod č. 5 programu jednání. Návrhy členů komise zaslané elektronicky budou projednány v bodě „Diskuze, různé“. Takto navržený program byl 11 
hlasy schválen.  
V průběhu jednání se dostavil člen komise Radek Černý.  3. Představení členů komise 
Jednotliví členové komise se vzájemně představili. 
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Členům komise se představil Vladimír Novotný, náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví, analýzy a podpory řízení, RHSD, veřejnosprávní kontroly u PO, přezkoumání hospodaření obcí. 
 4. Organizační záležitosti, jednací řád komise 
Soňa Měrtlová uvedla, že komise se scházela vždy 1x za měsíc. Dále pohovořila o přípravě a 
zasílání podkladových materiálů, o tématech zařazovaných na jednání komise (zařazení do plánu činnosti či projednání v bodě různé), o pořizování zápisu z jednání komise. 
 Lukáš Kettner uvedl, že komise se vždy scházela třetí středu v měsíci od 16.00 hodin (mimo 
měsíců červenec a srpen). Okomentoval některé body jednacího řádu. Informoval o zavedené praxi týkající se zasílání podkladových materiálů (připravených odborem) na jednání komise a požádala členy komise o stanovisko, zda požadují zasílání podkladových materiálů v tištěné 
podobě, nebo zda jim stačí elektronická forma. Z každého zasedání komise se pořizuje zápis, jehož součástí jsou přijatá usnesení. Zápis vždy podepisuje předseda a tajemnice komise, a to 
poté, co na následujícím zasedání je v úvodu jednání odsouhlasen.  Zápis bude vždy rozeslán členům komise k připomínkám. Lhůta pro zasílání připomínek byla předsedou komise stanovena na 5 dnů. 
 Usnesení 01/01/2017/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina souhlasí 
se zasíláním podkladových materiálů pro svá jednání v elektronické formě. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
Lenka Matysová informovala o organizačních záležitostech, zejména pak o odměnách za účast na zasedání komise a cestovních náhradách, které náleží členům komise, a předala členům vytištěný informační materiál o těchto záležitostech včetně jednacího řádu.  
 5. Stručné představení činnosti Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina 
Soňa Měrtlová, vedoucí Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina, seznámila členy komise s činností odboru. Odbor je rozdělen na dvě oddělení. Oddělení zdravotní péče má na starosti zřizovatelskou funkci vůči zřizovaným organizacím – kontrola hospodaření, finančních 
plánů, příspěvky na provoz, koncepční a strategické materiály, systémové činnosti. Oddělení zdravotní správy má na starosti převážně výkon přenesené působnosti – krizové řízení v oblasti 
zdravotnictví, spolupráce při aktualizaci zdravotního plánu, rozhodování o oprávnění k poskytování zdravotních služeb, správa zdravotní dokumentace zaniklých či zrušených poskytovatelů 
zdravotních služeb, nastavování rozpočtu kraje na následující rok, zajišťování provozu protialkoholní záchytné stanice, administrace výběrových řízení na uzavírání smluv mezi poskytovateli zdravotních služeb a zdravotními pojišťovnami, kontrola výkonu agendy vydávání 
návykových látek.  6. Volba místopředsedy zdravotní komise 
Lukáš Kettner informoval, že na pozici místopředsedy zdravotní komise byl po vzájemné dohodě předsedů politických stran zastoupených v Radě Kraje Vysočina nominován Jan Procházka. 
 Usnesení 02/01/2017/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina jmenuje 
do funkce místopředsedy Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina Jana Procházku s platností  
od 18. 1. 2017. Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel). 
 7. Projednání žádosti o přijetí zástupce za neziskové organizace do zdravotní komise 
Lukáš Kettner uvedl, že KOUS, z. s., podal žádost, aby Ladislav Chloupek byl zván na jednání 
zdravotní komise jako host s hlasem poradním.  
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Na základě diskuse členů komise bylo přijato následné usnesení: Usnesení 03/01/2017/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina souhlasí 
s účastí Ladislava Chloupka, zástupce organizace KOUS, z. s., jako stálého hosta na jednáních 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina. Usnesení nebylo přijato 0 hlasy (9 proti, 2 se zdrželi). 
 8. Plán činnosti komise na rok 2017 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem návrh plánu činnosti komise na rok 2017.   Soňa Měrtlová uvedla, že byla oslovena odborem sociálních věcí s žádostí na uspořádání 
společného zasedání zdravotní komise se sociální komisí z důvodu nově zpracovávaného strategického materiálu „Paliativní péče v Kraji Vysočina“. Bylo by vhodné tento materiál projednat 
na společném zasedání obou komisí. Dalším projednávaným bodem by byla „Transformace psychiatrické péče v kraji“. Členové komise se v návaznosti na plán komise na rok 2017 shodli, že v květnu se uskuteční od 
16. hodin zasedání zdravotní komise a od 17.00 hodin plynule na toto zasedání naváže zasedání se sociální komisí. 
 Členové komise vznášeli své náměty a podněty do plánu činnosti. K doplněnému a upravenému návrhu plánu činnosti přijali členové komise následné usnesení: Usnesení 04/01/2017/Zdk Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti komise na rok 2017 s navrženými změnami. Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 9. Pravidla Rady Kraje Vysočina pro poskytování stipendií pro účely stabilizace lékařů 

v Kraji Vysočina (stipendijní program) 
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál. Kraj Vysočina si je vědom nedostatku zdravotnického personálu – lékařů i nelékařských zdravotnických pracovníků pro zajištění 
kvalifikovaných zdravotních služeb obyvatelstvu. Z tohoto důvodu hodlá přijmout motivační opatření, zaměřené na posílení zájmu studentů medicíny o poskytování zdravotních služeb ve zdravotnických 
zařízeních poskytovatelů lůžkové zdravotní péče zřizovaných Krajem Vysočina. Formou podpory zájmu studentů medicíny mají být motivační stipendia poskytovaná studentům šestiletého 
magisterského programu Všeobecné lékařství (studijní obor Všeobecné lékařství) akreditovaného MŠMT na lékařských fakultách vysokých škol v České republice. Krajský úřad, odbor zdravotnictví připravil návrh pravidel, na základě kterých má být stipendium studentům poskytováno. Pravidla 
předpokládají součinnost příslušného poskytovatele lůžkových zdravotních služeb zřizovaného krajem (nemocnice).  
Vladimír Novotný se vyjádřil k problematice projednávaného bodu.   
Lukáš Kettner vznesl podnět, aby bylo v Strategickém plánu rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina odborné rozpracování HR Strategie jak pro lékaře tak nelékařský zdravotnický personál (myslet i na 
stávající zaměstnance).  
V následné rozsáhlé diskusi členů komise zazněla souhlasná a nesouhlasná stanoviska se stipendijním programem (otázka, zda podstoupit či nepodstoupit možná rizika). Bylo zmíněno 
porušování zákoníku práce, nadměrné zatížení administrativními záležitostmi, řešení otázky personální situace a stabilizace lékařů ve zdravotnictví, vytvoření vhodných pracovních podmínek 
pro lékaře a zdravotnický personál, udržitelnost zdravotnického personálu, problematika vyhoření, porovnání mezd se soukromým sektorem, mzdová politika, poskytování bydlení mladým lékařům, nabídka např. pro matky pracující ve zdravotnictví – školka, systém odměny za získání nového 
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zaměstnance, vytvoření systému pamatujícímu na kontrolní systémy (pozitivní motivace a z toho vyplývající vyžadování určité kvality).  
Vladimír Novotný se vyjádřil k možnému zapracování připomínek členů zdravotní komise do materiálu a k odstranění pojmu „stabilizace“ z názvu materiálu.   Usnesení 05/01/2017/Zdk Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje přijmout Pravidla Rady Kraje Vysočina pro poskytování stipendií pro účely získání lékařů pro Kraj Vysočina (stipendijní program) dle materiálu ZdK-01-2017, př. 1 a 2. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel).  
Z následného zasedání se omluvil člen komise Jan Ježek.  10. Diskuze, různé 
Zdeněk Faltus se dotázal na provoz MRI v Jihlavě. Na důvod dlouhých objednacích lhůt v porovnání s např. Multiscan Pardubice. 
Soňa Měrtlová odpověděla, že je to dle rozsahu uzavřené smlouvy se zdravotní pojišťovnou.  
Na základě podnětu Zdeňka Faltuse byla řešena kazuistika pacientky ošetřované v  Nemocnici Jihlava.  
Jan Procházka se dotázal na názor zřizovatele na stabilizační smlouvy zaměstnanců, zda bude v této věci nějaký vývoj.  
K tomuto dotazu bude na příštím zasedání komise podána informace.  Na základě dotazu Radka Černého byl stanoven následný úkol: Úkol: Předložit členům komise přehled lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných či 
zakládaných v ostatních krajích ČR (s uvedením jejich právní formy) včetně informací o umístění 
fakultních nemocnic v jednotlivých krajích. Odpovědnost: Soňa Měrtlová, koordinátorka Termín: 15. 2. 2017 
 Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 15. února 2017 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.  11. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.  
   MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
  
  Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
  Zpracovala a zapsala: Lenka Matysová dne 18. ledna 2017. 


